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استاندار تهران عنوان کرد

تجهیز مراکز اقتصادی به تجهیزات پایش تصویری
اســتاندار تهران گفت: تجهیز پاســاژها، مراکــز تجاری و بنگاه های اقتصــادی به امکانات 

پایش تصویری و دوربین باید در قواعد شهرسازی به عنوان الزام مد نظر قرار گیرد.
به گزارش ایســنا، محســن منصوری در جلسه کمیســیون مقابله با سرقت با اشاره به 
اینکه امنیت تهران، امنیت کشــور اســت، اظهار کرد: اگر بپذیریم که بخشــی از سرقت ها 
بویژه ســرقت های خرد توســط معتادین متجاهر صورت می گیرد در برخی موضوعات، 
ظاهر مسأله متفاوت با سرقت است، اما برونداد آن اهمیت دارد که تأکید بر جمع آوری 
معتادیــن متجاهــر در این زمینه قــرار می گیرد و به فرمانداران و شــهرداران تأکید شــده 
که مســأله معتادین متجاهر به طور کامل حل شــود. منصوری ســپس گفت: پیش بینی 
می شود ۲۵ هزار معتاد متجاهر در استان تهران داشته باشیم که اکنون ۲۰ هزار ظرفیت 
نگهداری ایجاد شــده و ۱۷ هزار نفر نیز در مراکز نگهداری می شوند، ضمن اینکه کمتر از 
ســه ماه دیگر ۶ هزار ظرفیت جدید ایجاد می شــود و شهرســتان ها نیز به اندازه ظرفیت 
خود پیگیر موضوع هســتند. وی با اشاره به لزوم مسئول سازی در زمینه مقابله با سرقت 
ادامه داد: مبارزه و مقابله با ســاخت و ســازهای غیر مجاز و لزوم اختصاص پارکینگ در 
کمیسیون ماده ۱۰۰ باید مورد توجه قرار گیرد و در مسأله پایش تصویری باید تسلط ایجاد 

کنیم تا مجرم نگران باشد و اجازه تخلف نداشته باشد.
اســتاندار تهران خاطرنشان کرد: تجهیز پاســاژها، مراکز تجاری و بنگاه های اقتصادی 
بــه امکانــات پایش تصویــری و دوربین باید در قواعد شهرســازی به عنــوان الزام مدنظر 
قرار گیرد. منصوری تصریح کرد: برخورد جدی با ســرقت و تشکیل پرونده ویژه برای آن 
ضروری اســت، همچنین شهرداران و فرمانداران در تأمین زیرساخت های حوزه امنیتی 

باید از ظرفیت خیرین استفاده کنند.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران تأکید کرد

الزام قرارداد مراکز خدمات ناباروری با بیمه های پایه
مدیرعامل ســازمان بیمه ســامت ایران، گفــت: کلیه مراکز ارائه دهنــده خدمات درمان 
ناباروری موظف به عقد قرارداد با سازمان های بیمه گر پایه هستند. دکتر محمد مهدی 
ناصحی با اشــاره بــه خرید راهبردی و ضوابــط بیمه ای خدمات درمان ناباروری توســط 
سازمان بیمه سامت، گفت: در ابتدا باید تأکید کرد افرادی که دچار سقط مکرر شده اند 
و بــارداری موفــق نداشــته اند در گــروه ناباروری اولیه هســتند. وی با اشــاره بــه اینکه باید 
پرونده بیماران نشــان دار شــده جهت درمــان ناباروری، در قالب پرونده بســتری موقت 
ثبت و ارســال شــود، افزود: زوجین نابارور )هر دو نفر( می بایست توسط سازمان بیمه گر 
مربوطه نشــان دار شده و اســناد پذیرش شــده به صورت جداگانه بر اساس نوع خدمات 
انجام شــده، ارســال شــود. او با بیان اینکه زوجین نابارور فاقد هرگونه پوشش بیمه پایه، 
بــا آزمون وســع تحت پوشــش بیمــه  همگانی قــرار می گیرنــد، تصریح کرد: کلیــه مراکز 
درمانی و بیمارستان های ارائه دهنده خدمات درمان ناباروری موظف به عقد قرارداد با 
سازمان های بیمه گر پایه هستند. همچنین تمدید پروانه این مراکز و بیمارستان ها منوط 

به عقد قرارداد با سازمان های بیمه گر پایه است.

جدیدترین آمار روزانه کرونا در ایران

۷۸ فوتی کرونا در 24 ساعت
بنابــر اعــام مرکــز روابــط عمومــی و اطاع رســانی وزارت بهداشــت طــی شــبانه روز 
منتهــی به روز گذشــته ۷۸ بیمار مبتا بــه کرونا جان خود را از دســت دادند که با این 
احتســاب مجموع جانباختگان این بیماری در کشــور به ۱۴۳ هزار و ۹۳ نفر رســید. بر 
اســاس معیارهای قطعی تشــخیصی، ۵۹۷۲ بیمار جدید مبتا به کووید۱۹ در کشــور 
شناســایی و ۱۱۱۳ نفر از آنها بســتری شــدند. ۱۴۵۶ نفر از بیماران مبتا به کووید۱۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتان ها تحت مراقبت قرار دارند. در حال حاضر 
۷۸ شهرستان در وضعیت قرمز، ۱۸۴ شهرستان در وضعیت نارنجی، ۱۷۴ شهرستان 
در وضعیت زرد و ۱۲ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند. تاکنون ۶۴ میلیون و ۸۴۴ 
هزار و ۱۶ نفر دوز اول، ۵۸ میلیون و ۲۱۱ هزار و ۸۸۵ نفر دوز دوم و ۳۰ میلیون و ۳۲۸ 
هزار و ۵۷۵ نفر، دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند. مجموع واکسن های 

تزریق شده در کشور به ۱۵۳ میلیون و ۳۸۴ هزار و ۴۷۶ دوز رسید.

واکسیناسیون ۸0 درصدی در ۸0 روز
دفاع وزیر بهداشت از عملکرد یک ساله اش در مدیریت کرونا در مجلس شورای اسلامی

تنها 1.37 درصد عوارض واکسن در یک میلیون نفر ثبت شده است
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دولت و بنیاد برکت برای رویداد  »مدارس آینده« سهم برابر به عهده گرفتند

ایده های خلاقانه برای ساخت مدارس و آموزش
اکــرم رضایی ثانی/ نشســت رســانه ای نخســتین 
رویــداد ملی »مــدارس آینده« بــا حضور محمد 
ترکمانــه مدیرعامــل بنیــاد برکت ســتاد اجرایی 
فرمان حضرت امام)ره( و مهرالله رخشــانی مهر 
رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشور صبح روز سه شــنبه ۲۵ مرداد در محل این 
ســتاد برگزار شــد. ترکمانه در این  نشســت اظهار 
داشــت: بنیاد برکت و ســازمان نوســازی مدارس 
کشــور بیش از ۱۴ ســال اســت که با هــم همکاری 
دارنــد. شــروع بنیــاد برکــت در سراســر کشــور بــا 
ســاخت مدارس بوده اســت و هدف گذاری برای 
ســاخت هــزار مدرســه بــود و امــروز ســاخت این 
مــدارس به هــزار و ۸۳۵ مــورد رســیده و ۲۰ هزار 
کاس آموزشــی در ایــن مدارس اســت. ظرفیت 
دانش آموزان ۲۵۰ هزار نفر است. ما هدف گذاری 
دو هــزار و ۷۰۰ مدرســه هــم داریــم کــه درصــدد 

اجرای آن هستیم.
وی گفــت: مدارس کشــور ما بــا تکنولوژی های 
سنتی ساخته شده اما در دنیا تکنولوژی های جدید 
وارد کار شــده و ایــن به یادگیــری دانش آموز کمک 
خواهد کرد. با مشورت و همفکری سازمان نوسازی 
مدارس، بنا شــد یک مشارکتی در این حوزه داشته 
باشــیم و در حوزه ســاخت مــدارس از تجهیزات و 
فناوری اســتفاده شــود. یک بخش مهم مــا در این 
مــدارس فضاهای آموزشــی مانند آزمایشــگاه ها، 
ســامانه های ارتباطی، هوش مصنوعی و متاورس 
اســت و بخــش دوم موضــوع کالبــدی در ســاخت 
مدارس یا استفاده از معماری نوین و مدیریت سبز 

در جهت استفاده و صرفه جویی در انرژی است.
رخشانی مهر رئیس سازمان نوسازی، توسعه 
و تجهیز مدارس کشــور، در ادامــه بیان کرد: بنیاد 
برکت در کمــک به موضوعات خیریه ای پیشــتاز 
بــوده اســت. در حال حاضــر طرح مدرســه آینده 
توســط وزیر آمــوزش و پرورش مطرح شــد و ما از 
بنیاد برکت خواستیم در این زمینه با ما همکاری 
کنــد. نمونه واضح تعامات ما همایش مدرســه 

معمــاری ایرانــی بوده که یک رویداد ملی اســت. 
وی افزود: ما در طرح مدرسه آینده دنبال ایده های 
نــو و خاقیت هــا بخصــوص در بخــش معماری 
مدارس هستیم. طبق سند تحول آموزش، ملزم 
به استفاده از آموزش ها و بسترهای نوین آموزشی 
و به روز هستیم و طبیعتاً سازمان نوسازی مدارس 

باید بسترهای به روز را فراهم کند.
معــاون وزیــر آمــوزش و پرورش گفــت: برای 
ســاخت ایــن نــوع از مــدارس ۱۶۰ اثر ثبت شــده 
به عنــوان پیشــنهاد آماده شــده که مهرمــاه ارائه 
خواهــد شــد. همچنین تیمــی از اســتادان خوب 
کشــور ایــن طرح ها را بررســی خواهند کــرد. بنای 
مــا این اســت کــه در آینــده در هر یک از شــهرها 
مدارســی بــا رویکرد مــدارس آینده ایجــاد کنیم. 
امیدواریم این طرح از خرداد ســال آینده اجرایی 
شــود که با استفاده از اعتبار ســال ۱۴۰۲ است. وی 
بیان کرد: در طرح مدارس آینده ۵۰ درصد اعتبار 
بــا دولــت و ۵۰ درصد با بنیاد برکت اســت اما در 
ســاخت  این مدارس خاقیت نامحدود اســت و 
محدودیتی برای ساخت آن نداریم زیرا خاقانه 
است. وی درباره جمع آوری مدارس کانکسی در 
کشور افزود:  در کشور حدود یک هزار و ۲۰۰ مدرسه 
کانکسی داریم که بنا داریم با طرح دیگری در کنار 
بنیاد برکت،  کانکس های بیش از ۲۰ نفر و سپس 
در آینده بیش از ۱۰ نفر را جمع آوری کنیم. تاش 
می کنیم ســال تحصیلی آینده مدارس کانکسی 
بــا جمعیت بالای ۱۰ نفر و مدارس ســنگی بدون 

مات نداشته باشیم.

رئیس سازمان استعدادهای درخشان مطرح کرد

سهم ۷۵ درصدی سمپادی ها در رتبه های برتر کنکور

و  درمــان  بهداشــت،  وزیــر  اجتماعــی/  گــروه 
آمــوزش پزشــکی روز گذشــته بــرای پاســخ بــه 
ســؤالات نماینــدگان مجلس شــورای اســامی 
بــه بهارســتان رفــت و در صحــن علنــی حضور 
یافــت تــا یکــی از پاســخگوترین وزرای دولــت 
باشــد. در میــان وزرای کابینــه ســیزدهم، وزیــر 
بهداشــت به دلیل حساســیت حوزه ســامت و 
شــیوع بیماری کرونــا، بارها از ســوی نمایندگان 
مورد ســؤال قرار گرفته اســت. دیروز نیز سؤالات 
نماینــدگان مــردم از ایــن مقام مســئول فراوان 
بود. نخستین سؤال پر چالش بهارستان نشین ها 
پیرامــون ابهامــات عــوارض واکســن های کرونا، 
واکسیناســیون اجبــاری و رونــد مدیریت مقابله 
با بیمــاری کرونا بــود. هرچند به نظر می  رســید 
وزیر بهداشــت به دلیل بازگویی برخی انتقادها 
آن هم پس از واکسیناســیون بیش از ۸۰ درصد 
جمعیــت مشــمول دریافــت واکســن و کاهش 
قابــل توجــه آمار ابتاهــا و فوتی هــا، رنجیده اما 
دکتــر بهــرام عین اللهــی با صراحــت و بــا ارائه 
آمــار از عملکــردش در حــوزه نظــام ســامت 
کشــور دفاع کــرد. انتقادات مجلــس در حالی از 
عــوارض مربوط به تزریق واکســن های کرونا بالا 
گرفتــه که طــی چنــد روز گذشــته فشــار کاربران 
شــبکه های اجتماعــی مبنــی بــر ثبــت نشــدن 
عوارض واکسن های کرونا از سوی نظام سامت 
بالا گرفته است. مهدی عسگری نماینده استان 
البــرز از تعــارض منافــع در کمیته علمــی کرونا 
گایه کرد و همچنین به این نکته که  شــماری از 
پزشــکان در اوایل کرونا گفته بودند واکســن های 
تــازه ســاخته شــده عوارض جــدی دارنــد و باید 
از اســتفاده از آنها پرهیز شــود، اشــاره کــرد. این 
نماینده همچنین در ادامه سؤالاتش شائبه های 
پیرامون وضعیت بازار مالی داروهایی از جمله 

رمدسیور را نیز از وزیر بهداشت جویا شد. 

ë  قالیبــاف: دولــت در 80 روز، 80 درصد را تحت
پوشش واکسیناسیون قرار داد

پس از استماع سخنان وزیر بهداشت از مجموع 
۲۳۹ آرای مأخوذه، ۱55 نماینده به پاســخ های 
وزیــر بهداشــت رأی موافــق دادنــد، بــه طــوری 
که محمدباقــر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســامی بــه عنــوان یکــی از موافقــان عملکــرد 
وزارت بهداشــت در این جلسه اظهار داشت: از 
همه کســانی که در دوره کرونا زحمت کشــیدند 
و تــاش کردنــد تقدیر و تشــکر می کنم کســانی 
کــه ایــن افتخــار را بــرای جمهــوری اســامی و 
مخصوصــاً دولــت فراهــم کردنــد کــه در یــک 
دوره ۸۰ روزه، بیــش از ۸۰ درصــد افراد را تحت 
پوشش واکسن قرار دادند و همین جا از شهدای 

سامت نیز یاد می کنم.
همــه  بــرای  همچنیــن  افــزود:  قالیبــاف 
تعظیــم  ســر  ســامت  شــهدای  خانواده هــای 
فرود می آورم و تســلیت و تعزیــت مجدد خود 
را بــه همه ایــن خانواده های عزیــز و بازماندگان 
ایــن شــهدا عرض می کنم و بی شــک اگــر امروز 

نیــز ســؤالی در مــورد واکسیناســیون در مجلس 
مطــرح بــود، بحــث در مــورد برخــی داروهــای 
نــه خــدای  بــود  خــاص و موضوعــات خــاص 
نکرده قدرنشناســی نســبت به زحمات کشــیده 
شــده. رئیس مجلس شــورای اســامی با اشاره 
بــه رأی مجلــس بــه ســؤال مطرح شــده، گفت: 
مجلس با رأی خود نشان داد نسبت به موضوع 
عزیــزان  و  دولــت  عملکــرد  و  واکسیناســیون 
مدافعان عرصه ســامت همیشه قدردان بوده 
و هســت و وظیفه دارد در مســیر حل مشــکات 

آنها تاش کند.
 وزیر بهداشت که برای پاسخ به نماینده های 
معترض دست پر به صحن علنی مجلس رفته 
بــود با اســتفاده از آمــار و مســتندات به مباحث 
مطرح شــده از ســوی برخــی نماینده ها پاســخ 
داد. وی در پاســخ بــه ایــن ســؤالات بــه نظــام 
ثبــت و پیگیــری عــوارض واکســن ها  تــا ۳۰ روز 
بعــد از واکسیناســیون اشــاره کــرد و اینکه نظام 
ثبــت عــوارض واکســن ها به صــورت فعــال در 
کمیته های دانشگاهی بررسی می شود. به گفته 
دکتر عین اللهی، در شرایطی که ما ۱۵۳ میلیون 
دوز واکســن تزریــق کرده ا یــم، میــزان عــوارض 

جدی ۱.۳۷ در یک میلیون نفر بوده است.
وزیر بهداشــت گفــت: با توجه بــه آمار بالای 
ابتا و مرگ و میر کرونا در زمان آغاز به کار دولت 
مردمــی آیــت الله رئیســی، حفــظ جــان مــردم 
اولویت دولت ســیزدهم بــود. در اولین دیداری 
کــه دولــت ســیزدهم بــا مقــام معظــم رهبری 
داشــت، معظم له اولین درخواســت خود را به 
عنــوان موضوع فوری و اولویــت دار، بحث کرونا 
و ســامت مردم عنوان کردند تــا بتوانیم از این 

وضعیت نجات پیدا کنیم.

ë  عین الهی: واکسیناسیون مؤثرترین اقدام برای
کنترل کرونا بود

وزیــر بهداشــت و درمــان بیــان کرد: مــا باید 
روزهای دلهره آور و سختی را که روح و جسم مان 
را آزرده کــرده بــود، بــه یــاد بیاوریــم؛ روزهایــی 
کــه بیــش از ۷۰۰ جانباختــه داشــتیم و شــاهد 
اعمــال قرنطینه هــای خانگــی، وضع اســفناک 
چنــدروزه  طولانــی  صف هــای  بیمارســتان ها، 
برای بســتری، خســتگی و فشــار روانی پرســنل، 
محدودیت در ارائه خدمات به مردم در مشاغل 
خدماتی، کمبود واکسن کرونا، صف های طولانی 
چند صد متری تزریق واکســن، محدودیت های 
تردد شبانه، تعطیلی رفت وآمدهای خانوادگی، 
ممنوعیت مسافرت های بین شهری، تعطیلی 
برخی از کســب وکارها مانند مشاغل گردشگری 
و تعطیلی های مکرر بازار و وضعیت نابسامانی 

که در شروع کار دولت داشتیم، بودیم.
وزیــر بهداشــت و درمــان افــزود: در چنیــن 
شــرایطی دولت ســیزدهم همزمان با اوج پیک 
پنجــم کرونا کار خود را آغاز کــرد. در روز بیش از 
۵۰ هزار مبتا داشــتیم، تعداد بیماران بســتری 
در بخش مراقبت های ویژه بیش از ۸ هزار نفر و 

تعداد مرگ و میر حدود ۷۰۰ نفر بود.
واکسیناســیون  موضــوع  درخصــوص  وی 
تصریح کرد: واکسیناسیون مؤثرترین اقدام برای 
کنتــرل همه گیری بیماری کرونا بوده و توانســته 
اســت افــراد را در مقابــل ایــن بیمــاری مصــون 
کند. واکسیناســیون در کشور ما بیش از یک قرن 
قدمت دارد؛ اولین بار در انســتیتو پاســتور ایران 
در سال ۱۲۹۹ واکسیناسیون انجام گرفته و بعد از 
آن هم واکســن و سرم سازی رازی در سال ۱۳۰۳ 
ایــن کار را انجــام داده و بــا انجام واکسیناســیون 
بیماری هایی چون آبله، فلج اطفال، ســرخک، 
سرخجه مادرزادی، ســل، دیفتری، مالاریا، کزاز 
و سیاه ســرفه در کشــور ریشــه کن شــده اســت و 
ایــران اســامی طبق اذعــان همه ســازمان های 
بین المللی از کشــورهایی است که در این زمینه 

جزو کشورهای پیشرو محسوب می شود.
کنــار  در  افــزود:  درمــان  و  بهداشــت  وزیــر 
واکسیناسیون با رعایت شیوه  نامه های بهداشتی 
به عنــوان مهم تریــن عامل جلوگیری از شــیوع 
کرونا، شــاهد کاهش میــزان مرگ ومیر بودیم و 
افــرادی که با وجود زدن واکســن به این بیماری 
مبتــا شــدند با شــدت کمتــر آن مواجــه بودند. 
استراتژی اصلی ستاد ملی کرونا در کنار رعایت 
همــه شــیوه نامه های بهداشــتی قــرار گرفت به 
نحــوی که شــاهد بودیــم مقام معظــم رهبری 
شخصاً برای تزریق واکسن ایرانی اقدام کردند و 
مقابل دوربین های صدا و ســیما واکسن زدند تا 
همه مردم ایــن کار را انجام دهند. همچنین در 
بیانــات خود به همه تأکید کردند که همه مردم 
بایــد ایــن کار را انجام دهند. پیرو مصوبه ســتاد 
ملی کرونا واکسیناســیون عمومی در کشــور آغاز 

شد و انجام گرفت.
عضــو کابینه دولت ســیزدهم افــزود: کمیته 
علمــی مقابلــه بــا کرونــا توانســته اســت انــواع 
دستورالعمل های پزشکی، مدیریت توانبخشی، 
مدیریت نارسایی تنفس و حمایت تغذیه ای در 

بیمــاران را انجام دهد. ما در این کمیته علمی از 
ظرفیت طب ایرانی و مکمل نیز استفاده کردیم، 
نماینــدگان طــب علمــی ایرانــی در ایــن کمیته 
حضور پیــدا کردند و ظرفیت هــای این بخش را 
به دانشگاه های علوم پزشکی کشور اباغ کردیم، 
۱۱۵ طــرح در حــوزه طــب ایرانــی – ســنتی برای 
مقابلــه بــا کوویــد ۱۹ تصویب شــد کــه ۵۸ طرح 
پایان پیدا کرده و ۲۰ فرآورده گیاهی تاکنون مجوز 
دریافت کرده است و ۱۰ داروی گیاهی به مرحله 

تولید و توزیع در بازار رسیده است.
عین اللهی یادآور شــد: در خصوص استفاده 
از ظرفیــت دانش بنیان ها برای تولیــد داروهای 
ضــد کرونــا می توانیم بــه یکــی از موفقیت های 
بزرگ جمهوری اســامی ایران در مورد تولید ۶ 
واکســن داخلی اشــاره کنیم. واکسن های برکت، 
نورا مربوط به ســپاه پاســداران، فخــرا مربوط به 
وزارت دفاع، رازی، اســپایکوژن و پاستوکووک به 

عنوان افتخارات ملی تولید شده اند.
وی در توضیــح مراحل تأیید واکســن گفت: 
ما بر کیفیت واکســن های تولید داخل و وارداتی 
کمیته علمی در کمیته ای زیرنظر ســازمان غذا 
و دارو نظارت کامل داشــتیم، این کمیته علمی 
بــر همه داروهــا از جمله واکســن نظــارت دارد. 
در واقــع برای تأییــد یک واکســن ۶ مرحله لازم 
است؛ نخست اکتشافی، دوم پیش بالینی، سوم 
بازآزمایــی بالینــی و ســپس تأیید مجــوز، تولید 
انبــوه و نهایتاً کنترل کیفیت. مراحل اکتشــافی و 

پیش بالینی در آزمایشگاه انجام می شود.

ë  تنهــا 1.37 درصــد عــوارض واکســن در یــک
میلیون نفر ثبت شده است

وزیر بهداشــت و درمــان در توضیح عوارض 
واکســن گفت: نظــام ثبت و پیگیری عــوارض تا 
۳۰ روز بعــد از واکسیناســیون به صــورت فعال 
در کمیته هــای دانشــگاهی بررســی می شــود، از 
۸۴ هزار و ۵۹۵ عارضه ثبت شــده، ۶ هزار و ۱۲۲ 

مــورد رویــداد جــدی بوده کــه از میــان آنها ۲۰۶ 
مورد مرتبط با واکسیناسیون بوده و در شرایطی 
کــه مــا ۱۵۳ میلیون دوز واکســن تزریــق کردیم، 
میــزان عوارض جــدی ۱.۳۷ در یک میلیون نفر 

بوده است.
وی با اشاره به تهیه کتابچه مطالعات علمی 
در این زمینه، افزود:۸۰ درصد بیماران بســتری 
و فوت شــده شامل کسانی می شــوند که واکسن 
نزدنــد، بر اســاس آمــار اعام شــده، مرگ ومیر 
ناشــی از کرونــا در کشــور ۱۴۲هــزار نفــر بــوده که 
۱۳۲هــزار نفر از این افــراد مربوط به زمانی بوده 
کــه واکسیناســیون انجــام نشــده و فعــال نبوده 
است، تنها ۱۰هزار نفر پس از انجام واکسیناسیون 
گســترده در کشور فوت کردند که این افراد هم یا 

واکسن نزده بودند یا بیماری زمینه ای داشتند.
انجــام  از  پیــش  داد:  ادامــه  عین اللهــی 
داشــتیم  ســامت  شــهید  واکسیناســیون۳۰۰ 
و بعــد از انجــام واکسیناســیون ایــن تعــداد بــه 
حداقل رســید. ما با واکسیناسیون روزهای بدون 
مرگ ومیر را در کشور داشتیم، در شرایط فعلی 
نیــز که ســویه اُمیکرون شــیوع پیدا کــرده کنترل 

خوبی انجام شده است.
وزیر بهداشت و درمان یادآور شد: ایران رتبه ۱۲ 
در جهان و اول در منطقه را از جهت پذیرش های 
کرونا به استناد پایگاه اســتنادی اسکوپوس دارد، 
بیــش از۱۱ هزار و ۹۰۰ مقاله و پایان نامه علمی در 
این زمینه چاپ شــده اســت و جمهوری اسامی 
ایران از کشــورهای موفــق در کنترل بیماری کرونا 
بود و این افتخار بزرگی برای ما است که به کمک 

دولت  و مجلس انجام گرفته است.
پس از اســتماع صحبت های وزیر بهداشت 
و درمان البته نماینده اســتان البرز از پاسخ های 
وی قانع نشد و سؤال به رأی وکای ملت گذاشته 
شــد. نماینــدگان بــا ۱۵۵ رأی موافــق، ۷۳ رأی 
مخالــف و ۵ رأی ممتنــع از ۲۳۹ رأی مأخوذه از 

پاسخ های وزیر قانع شدند.

رنا
ای

الهام یاوری رئیس ســازمان استعدادهای 
درخشــان در نشســت خبــری خــود عنوان 
کــرد: ۷۵ درصــد از رتبه های برتــر کنکور را 
دانش آمــوزان ســمپاد تشــکیل می دهند، 
دانش آمــوز  هــزار   ۵ از  بیــش  همچنیــن 
مــدارس ســمپاد در المپیادهــای ورزشــی 

حضور داشتند. 
معــاون وزیــر آموزش و پــرورش خاطر 
نشــان کرد: تاش داریم خطاهای ورود به 
مدارس را کم کنیم، همچنین در تاشــیم 
برنامــه تلویزیونــی هــم داشــته باشــیم تا 
دانش آموزان با شــیوه های تست زنی آشنا 
شــوند. همچنیــن به واســطه المپیادهــا و 
طــرح شــهاب دانش آمــوزان را شناســایی 
می کنیــم تا بــه عنوان افــراد مؤثــر بتوانند 
مســیر را طــی کنند. وی با بیــان اینکه ۷۰۰ 
مدرسه ســمپاد داریم، گفت: نیمی از این 
مــدارس دخترانــه و نیمــی پســرانه اســت 
کــه ۱۲۰ هزار نفر در این مــدارس تحصیل 
می کننــد. هرســاله ۳۰۰ هــزار دانش آمــوز 
بــا هــم رقابــت می کننــد کــه ۳۰ هــزار نفر 

پذیرفته می شوند. 
معــاون وزیر آموزش و پــرورش درباره 
اینکه مشکلی به نام مهاجرت نخبگان در 
دوره دانش آمــوزی نداریــم، توضیــح داد: 
براســاس آمــار، ۵۰ درصــد دانش آمــوزان 
از مــدارس دولتــی بــه ســمپاد می آینــد و 
مــدرک تحصیل والدین شــان کارشناســی 
و کارشناســی ارشد اســت. همچنین شغل 

۵۸ درصد والدین آنها کارمند است.
وی در نشســت خبــری کــه روز گذشــته 
ســمپاد  دوره ای،  در  ،گفــت:  شــد  برگــزار 
شــد  بنیــادی  و  ضعــف ســاختاری  دچــار 
تــا اینکه  ســال ۹۷ ســازمان ملــی پرورش 
اســتعدادهای درخشــان کــه از بیــن رفتــه 

بود با دستور مســتقیم رهبری دوباره احیا 
شد و اساســنامه جدید باشگاه به تصویب 
شــورای عالی انقاب فرهنگی رسید؛ سال 
۹۸ توســط رئیس جمهور اباغ شد و  سال 
۹۹ اولین رئیس سمپاد بر صندلی نشست 
و ســازمان موجودیت خود را دوباره کسب 

کرد. 
یاوری با بیان اینکه سه هدف بلندمدت 
در برنامــه دیده شــد کــه جهت گیری های 
کان ســمپاد بــرای ســال های پیــش رو را 
تعییــن می کنــد، گفت: هــدف اول تعلیم 
بــا کیفیــت  و  فراگیــر  و  تربیــت متــوازن  و 
اســت که در ســند تحول بنیادیــن آموزش 
و پــرورش از آن بــه تربیــت چنــد ســاحتی 
یــاد می شــود. هــدف دوم، گســترش چتــر 
خدمــات بــرای اســتعدادهای درخشــانی 
اســت که بیرون از مدارس ســمپاد هستند 
امــا در آزمــون پذیرفتــه نشــده اند یــا اصاً 
آزمــون نداده اند  یا در مواردی در شــهرها 
و مناطــق کوچکتــر هســتند؛ اینهــا بایــد از 
خدمــات ســمپاد بهره مند شــوند و همین 
امــر را یکــی از مأموریــت هــای خــود قــرار 
دادیــم تــا راهــی پیــدا کنیــم کــه خدمــات 

سمپاد به دست این افراد  برسد. 
را  هــدف  ســومین  همچنیــن  وی 
بهسازی شــیوه های استعداد عمومی بین 

دانش آموزان عنوان کرد.
عمومی ســازی  درخصــوص  یــاوری 
اســتعدادهای  بــرای  ســمپاد  خدمــات 
درخشــان بیــرون از مــدارس نیــز بــه ارائه 
لیســتی  افــزود:  و  پرداخــت  توضیحاتــی 
از برنامه هــا وجــود دارد کــه اولیــن مــورد، 
عمومی ســازی محتــوای درســی مــدارس 
است، به طوری که صفر تا صد کاس های 
مدارس سمپاد برای دوره اول متوسطه را 

ضبــط و در ســایت ســمپاد در اختیار همه 
دانش آمــوزان کشــور قرار دادیــم. کار دوم 

برنامه تلویزیونی علمی نو است. 
وی با اشــاره به همکاری این سازمان با 
کمیته امداد نیز گفت: پروژه ای داشتیم که 
ثبت نام دانش آموزان کمیته امداد و ورود 
آنها بــه فرایند پذیرش را تســهیل کردیم. 
تعــداد افرادی که از خانــواده کمیته امداد 
وارد آزمــون پذیــرش شــدند به طــور قابل 
توجهــی افزایــش یافتــه؛ نتیجــه ایــن شــد 
کــه حضور دانش آمــوزان کمیتــه امداد در 

مدارس سمپاد ۱.۸ برابر شده است.
وی دربــاره شــهریه ایــن مــدارس نیــز 
گفــت: آنچــه مصوبه اســت و ما بــه لحاظ 
قانونــی بر اســاس آن عمــل می کنیم این 
اســت که ســمپاد نیمی از شــهریه مصوب 
را  خــود  همتــراز  غیرانتفاعــی  مــدارس 
دریافــت می کنــد. واقعیــت این اســت که 
مــا بســیار کمتــر دریافــت می کنیــم؛ مثــاً 
در تهــران مــا کمتــر از ۱۰ میلیــون دریافت 
می کنیــم، امــا تاشــمان این اســت کــه با 
اداره  را  ایــن مــدارس  حداکثــر بهــره وری 
کنیــم و با همین میــزان شــهریه خدماتی 
متناســب با نیاز و اســتعداد دانش آموزان 

به آنها ارائه دهیم.
وی ادامــه داد: درصــد قابــل توجهــی 
از ایــن شــهریه بــه دانش آمــوزان تخفیف 
داده می شــود. این تخفیف دولتی نیســت 
کمــک  یکدیگــر  بــه  دانش آمــوزان  بلکــه 
می کننــد، یعنــی شــهریه ای کــه بچه هــای 
دیگر می پردازند صرف تحصیل و پرورش 
استعداد فردی می شود که نیاز به تخفیف 
دارد. مرجــع تصویب این تخفیف انجمن 
اولیــا و مربیــان مدرســه و با حفــظ کرامت 

است.

رئیس اورژانس کشور عنوان کرد

تجهیز مرکز درمانی شلمچه برای اربعین 
رئیس ســازمان اورژانس کشــور با اشــاره بــه ایجاد زیرســاخت بهداشــتی و درمانی 
مناســب در مرز شــلمچه، از آمادگی خوب برای خدمات رســانی بــه زائران اربعین 
حســینی در ایــن مــرز خبــر داد. دکتــر جعفــر میعادفــر در حاشــیه بازدیــد از مرکــز 
بهداشــتی و درمانی نقطه مرزی شلمچه اظهارکرد: امسال بعد از دو سال درگیری 
بــا ویــروس کرونا شــاهد حضــور زائــران اربعین خواهیم بــود و پیش بینی می شــود 
بخش عظیمی از هموطنان از مرزهای کشور برای زیارت، راهی کشور عراق شوند.

 وی افزود: ما به عنوان مســئول کمیته بهداشــت و درمــان تمام تاش خود را به 
کار بسته ایم تا زیرساخت های لازم در این ایام برای سفر زائران اربعین فراهم شود. 
بــه گزارش ایســنا، رئیس ســازمان اورژانس کشــور بیان کرد: خوشــبختانه در منطقه 
شــلمچه زیرســاخت لازم ایجاد شده اســت و مرکز بهداشــتی و درمانی بسیار خوبی 

با ظرفیت حداقل ۱۰۰ تخت در این محل آماده خدمات رسانی به زائران می شود.
وی عنــوان کــرد: تمام تاش ما این اســت که اگر بیماری به ایــن مرکز مراجعه کرد 
اقدامات اولیه درمانی برای وی انجام و بعد از آن به بیمارستان های منطقه منتقل شود 
تا این فضا برای حوادث احتمالی آماده و خالی بماند. وی بیان کرد: در کرمانشاه نیز از 
دو روز قبل مســیر باز شــده اســت که این کار به مرزهای دیگر کمک خواهد کرد. در این 
منطقه نیز بیمارستان صحرایی، اتوبوس آمبولانس و دو واحد اورژانس هوایی در نظر 
گرفته شده است؛ ضمن اینکه تعدادی آمبولانس در مسیر حرکت زائران تا نقطه صفر 
مرزی حضور خواهند داشت. میعادفر تصریح کرد: در ایام نیز بیمارستان صحرایی، 
۱۰ اتوبوس آمبولانس و چهار بالگرد پیش بینی شــده اســت. در مرز شلمچه هم چهار 
اتوبــوس آمبولانس خدمات رســانی خواهند کــرد. وی ادامه داد: براســاس تفاهمی که 
با ســتاد نیروهای مســلح داشتیم دو هواپیما پیش بینی شده تا اگر خدای نکرده نیاز به 
انتقال حجم انبوهی از بیماران بود از ظرفیت ۵۰ تا ۱۰۰ تخت این هواپیماها اســتفاده 
شود. وی عنوان کرد: تجهیزات بیمارستان شلمچه در حال تکمیل است و امروز در مرز 

شلمچه و در نقطه صفر مرزی شرایط بسیار خوبی را مشاهده کردیم.
میعادفــر خاطرنشــان کــرد: ایــن مرکز کم کــم تجهیز خواهد شــد تا شــهروندان 
خرمشــهری نیــز در آینــده از خدمــات آن بهــره بگیرنــد. ضمــن اینکــه ظرفیــت 
گردشــگری ســامت نیــز در آن وجــود دارد و امیــدوار هســتیم که با اســتفاده از این 
ظرفیت و حضور بیماران کشورهای همسایه در آن بتوانیم از منفعت این فعالیت 

در مسیر ارتقای امکانات و تجهیزات مرکز استفاده کنیم.

رئیس سازمان ثبت احوال کشور تأکید کرد

تسریع در صدور مدارک هویتی زائران اربعین
کشــور  احــوال  ثبــت  ســازمان 
گفــت: ادارات کل ثبــت احوال 
شناســایی  مــدارک  اســتان ها 
زائران اربعین حســینی شامل 
شناسنامه و گواهی مشخصات 
را در ســریع ترین زمــان ممکن 
صادر کنند. هاشم کارگر افزود: 
به منظور رفاه حال هموطنان با 
توجه به فرارسیدن ایام اربعین 

حسینی و مراجعه مشتاقان برای زیارت حرم اباعبدالله الحسین)ع( مقرر شد مدارک 
شناسایی زائران شامل شناسنامه و گواهی مشخصات در سریع ترین زمان ممکن صادر 
شود. وی تأکید کرد: این موضوع به تمامی ادارات کل ثبت احوال استان ها نیز اباغ شده 
است و همچنین شماره تلفن ۶۰۹۰۲۷۱۴ برای پاسخگویی به هرگونه شکایات احتمالی 

هموطنان اختصاص یافته است.


